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I  henhold  til  §  36,  stk.  1  i  Landstingets  Forretningsorden  skal  jeg  herved  fremsætte  følgende 
spørgsmål til Landsstyret:

Spørgsmål til Landsstyret:

Hvilke planer har Landsstyret til forbedring af de hørehæmmedes vilkår?

Hvorledes påtænkes stillingen som konsulent for de hørehæmmede udfyldt?

Hvilke initiativer har Landsstyret taget med henblik på at besætte stillingen som konsulent for de 
hørehæmmede?                   

(Medlem af Landstinget Agathe Fontain, Inuit Ataqatigiit)

Begrundelse:

Arbejdet for de hørehæmmede har i de senere år ikke været tilfredsstillende. Efter flytningen af 
konsulentfunktionen fra Sisimiut til Nuuk har det været meget vanskeligt at besætte denne stilling. 

Siden 1979 har Sisimiut været centrum for udviklingen af arbejdet med de hørehæmmede, og som 
følge  heraf  har  det  været  muligt  kontinuerligt  at  kunne  udfylde  personalebehovet  for  de 
hørehæmmede. Udviklingen med rekruttering af blindsprogskyndige har ellers været positiv, men 
blandt andet på grund af den svigtende forståelse hos Landsstyret og det offentlige iøvrigt må vi i 
dag sige, at udviklingen er gået helt i stå.

Heldigvis er antallet af børn, der fødes med manglende hørelse og børn, der under opvæksten mister 
deres hørelse med årene blevet mindre.

Til trods herfor er de hørehæmmede stadig borgere her i landet, og arbejdet for dem er stadig meget 
vigtigt, ikke mindst med tanke på de unge mennesker, der vokser op som hørehæmmede.

En effektiv rådgivning og konsulentarbejdet fra kommunernes side burde have til resultat, at unge 
hørehæmmede under deres udvikling mod voksenlivet gives mulighed for at leve et selvstændigt 
liv.

På den baggrund ønsker jeg hermed at få oplyst, hvor langt man i dag er kommet med hensyn til 
planerne for arbejdet med de hørehæmmede.
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